
                               Zpráva výboru 

        MO ČRS Třebechovice pod Orebem 
 

Vážení	členové	MO	ČRS	Třebechovice	pod	Orebem,	vážení	hosté,	

dámy	a	pánové,	

dnešní	členská	schůze	je	doslova	a	do	písmene	výroční.	V	letošním	roce	
si	 připomínáme	 100	 let	 od	 vzniku	 organizovaného	 rybaření	 v	
Třebechovicích.	 Z	 toho	 důvodu	 je	 obsah	 dnešní	 zprávy,	 v	 první	 části,	
obsahově	zaměřen	na	vzdání	holdu	rybářství	v	našem	městě	a	regionu.	
Našim	předkům,	 kteří	 se	 pohybovali	 ve	 stejném	 revíru,	 potkávali	 se	 se	
stejnou	rybou	a	používali	základní	rybářské	náčiní	jako	my.	

					Je	 na	 místě	 si	 uvědomit,	 že	 soustava	 rybníků	 se	 začala	 blížit	 k	
Třebechovicím	 	 	 již	 v	 letech	1359	 -	 1430	a	dokončena	byla	 za	Viléma	 z	
Pernštejna	kolem	roku	1507.	Kdo	se	staral	o	rybníky?	Rybáři!	Nelovili	jen	
na	rybnících,	ale	také	na	vodních	tocích:na	řece	Orlici	-	máme	doloženo,	
že	v	roce	1607	dostal	pan	Trčka	na	Opočně	darem	3	a	půl	lokte(207	cm)	
dlouhého	 sumce	 z	 Orlice,	 také	 zmínky	 o	 úlovcích	 lososů.	 Rybníky	 by	
nemohly	vzniknout	bez	přítoku	vody.	Vodu	zajišťovala	a	dodnes	zajišťuje	
Alba	 (Vantroka).	 Struha	 uměle	 zřízena	 a	 zřejmě	 nejstarší	 svého	 typu	 v	
naší	republice.	Dědina	byla	také	významnou	řekou	pro	lov	ryb.		

					Uděláme	velký	krok	přes	mnoho	staletí,	překročíme	rybník	Bědovický,	
rybník	 Pod	 Zahrady,rybník	 Šárovec	 a	 mnoho	 dalších.	 Uplynulo	 mnoho	
vody.	

						Rybařilo	se,	pytlačilo	se.	Přišel	čas	udělat	v	lovu	ryb	pořádek.	Poctiví	
rybáři	z	Třebechovic	a	okolí	se	dohodli,	že	se	sejdou!!!	

					A	 jsme	7.	 ledna	1923	v	hostinci	 "Nebíčko",	 kam	byla	 svolána	 schůze	
zájemců	o	 založení	Rybářského	klubu(spolku)	pro	Třebechovice	a	okolí.	
Bylo	hovořeno	o	nových	 rybářských	klubech	neboli	 spolcích,	o	ochraně	
ryb,	 lovu	 atp.	 Schůze	 se	 zúčastnilo	 47	 členů,	 byl	 zvolen	 výbor.	 Začala	
historie	 naší	 organizace.	 Období	 první	 republiky	 bylo	 ve	 znamení	



podpory	spolků,	včetně	našeho	rybářského.	Nadšení	bylo	a	rybaření	bylo	
vítanou	činností.	Bohužel	přišel	Protektorát	Čechy	a	Morava,	2.	světová	
válka	-	období	neklidu	a	strachu.	Rybáři	stále	mají	svoji	činnost	-	stejnou	
rybu,	stejné	náčiní.	

					Po	2.	světové	válce	přichází	radost	z	osvobození	 i	do	spolku	rybářů	a	
je	 zájem	 budovat,	 scházet	 se,	 mít	 vlastní	 rybník,	 vychovávat	 děti	 pro	
sportovní	 rybolov	 a	 daří	 se	 to.	 V	 roce	 1953	 město	 Třebechovice	 pod	
Orebem	 postoupilo	 rybářské	 organizaci	 pozemky,	 kde	 byla	 možnost	
realizovat	 svoji	 činnost.	 Jak	 se	však	ukázalo	po	 roce	1990,	 jednalo	 se	o	
část	 pozemků	 patřících	 katolické	 církvi,	 které	 za	 Pozemkové	 reformy	 v	
letech	 1949	 -	 1951	 byla	 dány	 státem	 do	 užívání	 obce,	 ale	 nikoliv	 do	
majetku.	 Vzhledem	 k	 tomu,	 že	 generace	 rybářů	 MO	 ČRS	 do	 areálu	
Šárovák	 investovala	finance	 i	hodně	práce,	byla	snaha	získat	pozemky	z	
pronájmu	od	církve	do	vlastnictví	MO	ČRS.	Po	mnohaletém	úsilí	se	odkup	
podařil	 zrealizovat	 v	 roce	 2021.	 Areál	 je	 plně	 v	 majetku	 MO	 ČRS.	
Komplikací	 pro	 rozvoj	 rybochovného	 zařízení	 je	 skutečnost,	 že	 v	 roce	
2013	zastupitelé	města	rozhodli	o	nás	bez	nás	o	tom,	že	vznikne		lokální	
biocentrum	 v	 části	 	 areálu.	 	 V	 současné	 době	 jsme	 tímto	 omezováni	 v	
naší	 činnosti.	 Nemůžeme	 areál	 oplotit,	 nemůžeme	 žádat	 o	 povolení	
výstavby	 nového	 rybníka.	 Jednáním	 se	 snažíme	 o	 posun	 hranice	
biocentra.	Bohužel,	zatím	bezúspěšně.	

					Žádná	činnost	nejde	dělat	bez	lidí.	Vy,	kteří	jste	dnes	přítomni,	ale	i	vy,	
kteří	 třeba	někdy	později	budete	číst	 tyto	 řádky,	vzpomeňte	 těch,	kteří	
byli	členy	organizace	a	zvláště	členů,	kteří	měli	a	mají	zásluhy	na	rozvoji	
našeho	spolku.	Za	všechny	zmíním	některé	z	předsedů	organizace,	ať	již	z	
doby	 dávno	minulé	 pana	 Václava	 Dostála,	 doby	 nedávné	 -	 Karla	 Bílka,	
současného	předsedu	 -	 Petra	Valného	a	 funkcionáře	Zdeňka	Blažka	 st.,	
Viléma	 Samka,	 Miroslava	 Haška,	 Jindřicha	 Kubálka	 st.,	 pana	 Váňu,	
Jaroslava	Holera,	Danu	Kánskou,	Miloše	Sejkoru.	

					Velice	 úspěšným	 a	 doslova	 zlatým	 období	 prošla	 práce	 s	 mladeží.	
Základem	úspěchů	bylo	 založení	 kroužku	 LIPANI	 v	 roce	1992.	Velký	dík	
patří	 Marcelovi	 Kubíkovi,	 Janu	 Jarkovskému,	 Zbyňkovi	 Bačinovi,	 Aleši	
Počarovskému	a	Mgr.	 Josefovi	Urbanovi.	Tým	MO	ČRS	složený	ze	členů	
kroužku	mnohokrát	vyhrál	územní	kola	soutěže	Zlatá	udice	a	probojoval	



se	 do	Národních	 kol,	 kde	 vyhrával	 zlaté	 a	 stříbrné	medaile.	 Další	 velké	
úspěchy	 měli	 členové	 jako	 reprezentanti	 na	 MS	 v	 Maďarsku,	 Srbsku,	
Černé	 Hoře	 a	 ČR.	 Úspěšní	 reprezentanti:	 Barbora	 Bačinová,	 Tomáš	
Michálek,	 Jan	 Veselý,	 Jiří	 Bartoš,	 Ondřej	 Derner,	 Jan	 Bartoš,	 Martin	
Kubík,	Jan	Počarovský	a	řada	dalších.	Velký	dík	za	to,	že	práce	v	kroužcích	
pokračuje	za	účasti		desítek	dětí.		

					Přímo	v	Třebechovicích	jsme	spoluobčanům	na	očích.	

				Po	řadu	let	úspěšně	pořádá	naše	organizace	jarní	rybářské	závody	pro	
sportovní	 rybářskou	 veřejnost,	 prodej	 vánočních	 ryb	 spoluobčanům,	 a	
občanům	 a	 členům	 organizace	 pronájímá	 areál	 pro	 rodinné	 oslavy.	
Žijeme	s	našimi	sousedy,	žijeme	s	městem	a	město	žije	s	námi.	

							

		

	Vážení	členové	MO	ČRS,		

podařilo	se:	

-	naplnit		přání	řady	generací	třebechovických	rybářů,	mít	areál	
Šárovák	v	majetku	MO	ČRS		

-	získat	certifikaci	rybochovného	zařízení	

čeho	chceme	dosáhnout:	

-	 vyřešit	 oplocení	 areálu	 a	 tím	 zvýšit	 míru	 zabezpečení	 před	
pytláky	 z	 řad	 lidí	 i	 živočichů(vydra).	 Překonat	 byrokracii	 na	
úřadech,	které	se	vyjadřují	a		povolují	oplocení	

-	vybudovat	další	rybník	v	areálu	

	

K	 hospodaření	 MO	 ČRS	 –	 organizace	 vede	 řádně	 veškerou	
agendu,	která	je	pro	činnost	předepsána.	

Rovněž	 jsme	 splnili	 všechny	 náležitosti	 v	oblasti	 výkaznictví,	
účetnictví	a	daní,	ve	vztahu	k	FÚ	a	VčRS	



	

Výbor	MO	ČRS	se	scházel	v	rámci	měsíčních	schůzí,	řešil		záležitosti	
z	 oblasti	 revíru,	 jeho	 zarybňování,	 záležitosti	 členské	 základny	 –	
prodej	povolenek,	školení	nových	členů,	údržby	areálu,	atp.	

V	rámci	hledání	nových	přístupů	k	obsluze	areálu	se	výbor	pokouší	
realizovat	ekologicko-chovatelské	aktivity.	

													

										

											Členská	základna	-	v	současné	chvíli	máme	399	členů:	

														-	 s	počtem	 členů,	 ale	 nekoresponduje	 aktivita	 členské	 základny	
v	oblasti	 snahy	o	zapojení	 se	do	činnosti	 souvisejících	s	údržbou	areálu,	
kde	aktivních	je	cca	7-10	členů	

												-	 rybářské	 stráže,	 potřebujeme	 zvýšit	 ochranu	 našeho	 revíru	
Orlice	a	Dědiny,	především	před	pytláky	a	nepoctivými	rybáři,	je	potřeba	
aktivní	 a	 rozhodné	 jednání,	 výbor	 děkuje	 iniciativním	 strážcům	 a	 jejich	
práce	si	váží,		

													

			

	Děkujeme	 vám,	 že	 jste	 přišli	 na	 dnešní	 členskou	 schůzi.	 S	 radostí	
přivítáme	každého,	kdo	může	pomoci	MO	ČRS	v	jakékoliv	oblasti.	Každý	
1	a	3	pátek	v	měsíci	náš	výbor	zasedá.	

Děkuji	za	pozornost.	

																																	Petrův	zdar	

	

Třebechovice	p.O.	18.3.2023	
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